
Protokół nr XXXII/21 
z XXXII Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 20 grudnia 2021 roku 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:03 otworzył obrady XXXII Sesji 

witając radnych i innych uczestników.  

 

Harcerze z częstochowskiego Hufca ZHP przekazali na ręce Starosty Częstochowskiego 

Betlejemskie Światło symbolizujące pokój, porozumienie i pojednanie między narodami. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni obecni 25: 

 na sali sesyjnej  -  16 radnych 

 on-line           -   9 radnych 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: jednomyślnie 25 głosami „za” przyjęła porządek 

obrad. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXXII Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Częstochowskiego na lata 2022-2028 oraz projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok:  

a. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dotyczących  

projektów: budżetu i wieloletniej prognozy finansowej; 

b. przedstawienie opinii Komisji Budżetu, w tym wniosków stałych komisji Rady; 

c. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu wobec opinii Komisji Budżetu oraz 

wniosków komisji; 
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d. dyskusja nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2022-2028;  

e. dyskusja nad projektem budżetu powiatu częstochowskiego na 2022 rok; 

f. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2022-2028; 

g. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Częstochowskiego na 2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok,  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska popierającego utworzenie kierunku 

lekarskiego na Uniwersytecie Humanistyczno – Przyrodniczym im. Jana Długosza w 

Częstochowie.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 

2021 roku.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2022 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2022 rok. 

15. Informacja o wyborze długości okresu średniej arytmetycznej stosowanym do 

wyliczenia relacji określonej w ustawie o finansach publicznych. 

16. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

18. Zamknięcie obrad XXXII Sesji. 
 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XXXI/21 z sesji w dniu  

2 grudnia 2021 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XXXI/21. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Marianna Dziura 

2. Edyta Wierzbińska 
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Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6  

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny tj. od dnia 2 grudnia 2021 roku omawiając zagadnienia omawiane na  

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały. Sprawozdanie obejmuje informację o 

zadaniach realizowanych przez poszczególne wydziały Starostwa i inne jednostki 

organizacyjne powiatu. Szerzej odniósł się do nw. kwestii: 

 sytuacja związana z rozprzestrzenianiem się choroby covid-19 (w żadnej jednostce 

powiatowej nie stwierdzono zakażeń); 

 działalność Wydziału EZK (duża ilość spotkań i imprez); 

 działalność z zakresu ochrony środowiska (wybudowano 3 stacje meteorologiczne 

ostrzegające przed rolniczą suszą w obrębach Borowno, Przymiłowice, Biała Wielka,  

trwają przygotowania do budowy zbiornika retencyjnego w Mykanowie); 

 zadania drogowe realizowane przez PZD (kontynuacja inwestycji wieloletnich, 

programy funkcjonalno-użytkowe oraz dokumentacja projektowa, nowe plany i 

wnioski); 

 organizacja publicznego transportu zbiorowego w powiecie (zatwierdzono operatorów 

do obsługi linii w 2022 roku, 11 gmin jest objętych współpracą);  

 zmiana zasad naliczania wynagrodzeń wynikających z Polskiego Ładu; 

 program rządowy dotujący gminy popegeerowskie; 

 współpraca z Komendą Miejską Policji w zakresie zwalczania narkotyków 

(przekazano walizkę edukacyjną  celem szkolenia dzieci i młodzieży); 

 podpisano akr notarialny  na zakup nieruchomości  pod parking przy ul. Korczaka; 

 posiedzenie Zarządu Związku Gmin i Powiatów Subregionu Północnego Woj. 

Śląskiego (dot. m.in. organizowania miejsc w gminach pod gospodarkę odpadami   

i segregację.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie: 

 uchwalenia budżetu powiatu częstochowskiego na 2022 rok; 

 uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 

2022-2028  

zostały udostępnione w systemie eSesja. Dokumenty były rozpatrywane we wszystkich 

komisjach Rady i zostały przez nie pozytywnie zaopiniowane. Przewodniczący poprosił 

skarbnika powiatu o rekomendację. 
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Skarbnik K. Toczko przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

częstochowskiego na 2022 rok. Budżet na rok 2022 po stronie dochodów wyniesie ponad  

128 mln zł, po stronie wydatków 131 mln  zł. W roku przyszłym wyjątkowo wystąpi deficyt, 

co jest uzasadnione tym, że pod koniec bieżącego roku powiat otrzymał dodatkowe środki z 

rezerwy budżetu państwa w wys. ponad 5 mln zł, a które zostaną wykorzystane w roku 

przyszłym. A zatem tymi przychodami zostanie zabezpieczony deficyt. Planowany do 

zaciągnięcia kredyt stanowi kwotę 2,6 mln zł. Wolne środki przypisane realizowanym 

programom, czyli rozchody wynoszą niecałe 4,5 mln zł, natomiast wydatki inwestycyjne 30 

mln zł. Budżet w trakcie roku się zmieni, jak zawsze, tym bardzie że z Polskiego Ładu jest 

przyznana promesa na kwotę 14,5 mln zł. Najwięcej dochodów powiatu pochodzi z tzw. 

dochodów własnych tj. udziału w podatkach od osób fizycznych. W tym roku udziały będą 

mniejsze, niż w roku poprzednim stanowiąc kwotę 33,3 mln zł. Jest jednak  rekompensata w 

postaci dodatkowych środków z rezerwy państwa wynosząca ponad 5 mln zł, która w 

przyszłym roku zamortyzuje mniejszą ilość dochodów z tytułu udziału w podatkach od osób 

fizycznych. Środki pomocowe stanowią niecałe 10%  budżetu, dotacje celowe na zadania 

rządowe i własne również około 10%, a subwencje - prawie 22%. Projekt budżetu na 2022 

rok wraz z projektem WPFn był rozpatrywany na posiedzeniach wszystkich komisji i 

wszystko to jest zawarte w materiałach, które radni otrzymali, analizowali i zastanawiali się, 

jakie zadania będą realizowane i jakie środki planują przeznaczyć.  

 

Skarbnik K. Toczko przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2022-2028 wraz z materiałem 

objaśniającym. Prognoza wskazuje, które wieloletnie przedsięwzięcia stoją przed powiatem i w 

jaki sposób planuje się gospodarkę, jeżeli chodzi o wypracowywanie dochodów i  przychodów, 

a także w jaki sposób wydatki i rozchody będą wyglądały do roku 2028 oraz jakie planowane 

są nadwyżki, czy ewentualnie deficyty. W przypadku naszego powiatu planowane są nadwyżki 

we wszystkich  poszczególnych latach. Oczywiście są to prognozy, ale są to prognozy realne i 

możliwe do zrealizowania w odniesieniu do potencjału  dochodowego oraz potrzeb 

wydatkowych powiatu.  

 

Ad. 7a 

Skarbnik K. Toczko przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą: 

 projektu uchwały budżetowej na 2022 rok. Opinia stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu; 

 projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2028. 

Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu; 

 możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2022 

rok. Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

Wszystkie ww. opinie są dla powiatu pozytywne i nie wnoszą uwag. 

 

Ad. 7b 

Przewodnicząca Komisji Budżetu M. Dziura przedstawiła opinię Komisji dotyczącą projektu 

budżetu powiatu na 2022 rok.  Biorąc pod uwagę zakładane wielkości budżetowe i 

uwarunkowania wpływające na konstrukcję budżetu powiatu w 2022 roku, w tym pozytywne 

opinie komisji Rady i brak wniosków - Komisja Budżetu wnosi o uchwalenie budżetu powiatu 

częstochowskiego na 2022 rok. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7c 

Skarbnik K. Toczko poinformował, że żadna z komisji Rady nie zgłosiła wniosków 

formalnych dotyczących zmian w budżecie na 2022 rok. Jeżeli takie propozycje byłyby 

przyjęte przez komisje i zostałyby pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Budżetową,  
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wtedy zarząd musiał by się odnieść i albo je uwzględnić, albo uzasadnić ich 

nieuwzględnienie. Takich przypadków nie było. W związku z tym projekt jest dzisiaj  

przedstawiany do głosowania w takim kształcie, w jakim został przygotowany i zaopiniowany 

pozytywnie.  

 

 Ad. 7d i 7e 
Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję nad projektem budżetu powiatu na 2022 

rok i nad projektem wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił stanowisko klubów koalicyjnych dotyczące 

projektu budżetu na 2022 rok. Wszystkie kwestie związane z budżetem były dokładnie 

omawiane na posiedzeniach komisji, dlatego odniesie się głównie do wydatków  

inwestycyjnych, gdzie bardzo duża część pochodzi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

jak np. przebudowa drogi na odcinku Huta Stara A – Poczesna oraz z rządowego programu 

Polski Ład, jak przebudowa drogi Starcza - Łysiec, Stary Kocin - Nowy Kocin, Stary 

Broniszew. Cieszy się z tej pomocy, bo bez niej nie udałoby się zrealizować tylu 

zaplanowanych zadań. Wie, że sytuacja ekonomiczna państwa jest trudna. Mamy inflację, ale 

zamierzenia powiatu będą mogły być zrealizowane w dużej mierze właśnie dzięki pieniądzom 

rządowym. Kondycja ekonomiczna powiatu jest dobra, co potwierdzają rankingi zarówno 

wojewódzkie, jak i krajowe. Wprawdzie po raz pierwszy jest zapisany deficyt, ale jest mocno 

uzasadniony. Dlatego deklaruje, że kluby koalicyjne będą głosować za przyjęciem budżetu na 

rok 2022. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość I. Palutek oświadczył, że 

projekt budżetu na 2022 rok jest dobry i optymistyczny, z czego Klub bardzo się cieszy. Jest 

to ogromny postęp w stosunku do roku poprzedniego, a gros zapisanych pieniędzy pochodzi z 

Polskiego Ładu i Rządowego Funduszy Dróg Samorządowych. Nie można być zatem 

przeciwnym takiemu budżetowi. Niemniej jednak ma uwagi, co do zbyt małej ilości środków 

zapisanych na zimowe i letnie utrzymanie dróg powiatowych i nie zaspakajanie wszystkich 

bieżących potrzeb drogowych, jak udrażnianie rowów, renowacja poboczy, czy budowa 

małego fragmentu chodnika. Jak to pogodzić z tym, że pieniędzy jest dużo więcej? 

Wprawdzie skarbnik uspokajał, że w ciągu roku na pewno ta kwota będzie dużo większa, ale 

głosowane jest to, co jest zapisane obecnie. Ma też uwagi do utrzymania dróg wojewódzkich, 

do którego powiat też jest zobowiązany, bo kiedy spadł pierwszy śnieg, to przez Broniszew 

ciężko było przejechać. Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości nie będzie zatem przeciwny 

uchwale budżetowej, ale nie może się zgodzić, żeby lekceważąco podchodzić do zimowego i 

letniego utrzymania powiatowych dróg. Przewodniczący w imieniu klubu radnych Prawa i 

Sprawiedliwości złożył życzenia świąteczne. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował za życzenia świąteczne i zaprosił na 

artystyczny akcent tuż po zakończeniu sesji.  

 

Skarbnik K. Toczko przyznał, że zapisanie 2 mln złotych na potrzeby bieżącego utrzymania 

dróg nie jest wielkością powalającą i nie odzwierciedla faktycznych potrzeb w tym zakresie. 

Braki te będą jednak uzupełniane wolnymi środkami, które będą wprowadzane do budżetu po 

pierwszym kwartale. Zarząd ma świadomość, że 2 mln zł nie jest wystarczającą kwotą, tylko 

jak się formułuje budżet, to nie można nie zaplanować niezbędnych środków na 

funkcjonowanie szkół, czy dps-ów, bo tam jest czynnik ludzki i budżet musi być pełny. W br. 

na zadania bieżące na drogach powiatowych wydano prawie 9,5 mln zł z dodatkowych, 

pozyskanych  środków. Wierzy, że w przyszłym roku nie będzie gorzej. Owszem, z Ładu 

Polskiego mamy przyznane 14,5 mln zł, które zostaną wprowadzone do budżetu w przyszłym 

roku. To są ważne środki, ale nie decydujące środki, jeżeli chodzi o funkcjonowanie powiatu.  
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Ad. 7f 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2022-2028. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/240/2021 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2022-2028: 16 głosami „za” , przy  

7 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2022-2028 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, 

Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, 

Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 7g 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/241/2021 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Częstochowskiego na 2022 rok: 16 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2022 

rok 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, 

Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, 

Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Maciej Janowski, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 



 7 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/242/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028: 20 głosami „za”, przy 

3 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021 – 2028 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, 

Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy 

Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maciej Janowski, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/243/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok.: 21 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, 

Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maciej Janowski, Elżbieta Łągiewka 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

stanowiska popierającego utworzenie kierunku lekarskiego na Uniwersytecie Humanistyczno 

– Przyrodniczym im. J.Długosza w Częstochowie został radnym udostępniony w systemie  
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eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przychyla się do inicjatywy władz 

uczelni, gdyż na rynku pracy jest mało lekarzy, a wierzy, że kadra będzie merytorycznie 

przygotowana. Życzy zatem powodzenia i zachęca radnych do głosowania. Przewodniczący 

zapytał, czy są inne uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/244/2021 w sprawie przyjęcia stanowiska 

popierającego utworzenie kierunku lekarskiego na Uniwersytecie Humanistyczno – 

Przyrodniczym im. J.Długosza w Częstochowie jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska popierającego utworzenie kierunku lekarskiego na 

Uniwersytecie Humanistyczno – Przyrodniczym im. Jana Długosza w Częstochowie 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku został radnym udostępniony w 

systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy 

są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/245/2021 w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok został radnym udostępniony w 

systemie eSesja. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, w 

tym do planu pracy. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/246/2021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok 

został radnym udostępniony w systemie eSesja. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały, w tym do planu pracy. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/247/2021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i 

kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok jednomyślnie: 23 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2022 rok 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok został radnym  

 

udostępniony w systemie eSesja. Plany pracy zostały sporządzone i zaakceptowane przez 

poszczególne komisje Rady. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu 

uchwały, w tym do planów pracy. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXII/248/2021 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego na 2022 rok jednomyślnie: 23 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego 

na 2022 rok 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, 

Adam Wochal 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Dyner, Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Skarbnik K. Toczko przedstawił informację o wyborze długości okresu średniej 

arytmetycznej stosowanym do wyliczenia relacji określonej w ustawie o finansach 

publicznych. Ze względu na sytuacją pandemiczną jest możliwość skorzystania ze zmiany 

wskaźnika zadłużenia powiatu w ten sposób, że przy zaciąganiu kredytu można ustalać 

średnią z 7 ostatnich lat, a nie z 3, jak obecnie. Powiat częstochowski ze względu na swoją 

kondycję finansową pozostaje przy okresie 3 letnim, ale musi to usankcjonować uchwałą 

Zarządu, którą przekazuje się do wiadomości Rady. Uchwała Zarządu stanowi załącznik nr 

16 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 2 grudnia 2021 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 17 

Starosta K. Smela podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 2022 roku, w tym za głosy 

wstrzymujące, co też jest jakimś sygnałem. Zgadza się, że nie na wszystko powiat stać, ale 

starają się zabezpieczać rzeczy najważniejsze, gdzie są ludzie i skupiać się na tego rodzaju 

wydatkach przynajmniej na tym etapie. Niewątpliwie, jak co roku dołożą do dróg  

4 - 5 mln zł z wolnych środków, o czym skarbnik wspominał. Są już środki z Polskiego Ładu 

i 2 decyzje na Rządowy Fundusz Dróg Samorządowych, więc inwestycyjnie przyszły rok  
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pewnie będzie jeszcze lepszy. Deklaruje, że będą się starać maksymalnie korzystać ze 

środków pozabudżetowych i wyciągać ile się da. Przy większej ilości wolnych środków być 

może nie trzeba będzie nawet zaciągać planowanego kredytu - 2,6 mln zł, chyba że będą 

potrzebne wkłady własne do dużej ilości zadań. Starosta  złożył życzenia świąteczno-

noworoczne zapraszając wszystkich na koncert tuż po sesji. Liczy, że od marca, kwietnia 

można będzie zacząć już normalnie funkcjonować, tymczasem przed nami kolejna ciężka fala 

zachorowań: styczeń – luty.   

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat przyłączył się do życzeń świąteczno-noworocznych 

kierując je do mieszkańców,  radnych i pracowników starostwa. Wobec wyczerpania 

porządku obrad o godz.11:33 zamknął obrady XXXII Sesji Rady Powiatu.  

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio oraz 

transkrypcją stanowi załącznik 18  do niniejszego protokołu.  

 

 

Protokół sporządziła: Iwona Ciniewska 

 

 

 

 

 


